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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 35

Svar på mot ion om överkapacitet inom
välfärden från Stina Jansson (FI) med flera

KSN-2021-01837

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Stina Jansson (FI) med flera yrkar i en motion väckt 14juni 2021 att Uppsala har en
konstant överkapacitet i samtliga välfärdsinsatser.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 11 januari 2022 § 12
Tjänsteskrivelse daterad 12 november 2021
Bilaga, motion om överkapacitet inom välfärden från Stina Jansson (FI) med
flera

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.

Särskilt yttrande

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande:
Vänsterpartiet anser att det alltid ska finnas utrymme för VAB, sjukanmälningar, och
andra oförutsägbara händelser inom välfärdens dagliga bemanning. Verksamheterna
som sådana ska med andra ord vara anpassade efter arbetslivets mångfacetterade
verklighet. Vidare är det en självklarhet att verksamheterna ska arbeta inom ramar som
innebär att de kan möta upp det behov som finns i kommunen, och som förändras över
tid.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-01-11

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 12

Svar på mot ion om överkapacitet inom
välfärden från Stina Jansson (FI) med flera

KSN-2021-01837

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Stina Jansson (FI) med flera yrkar i en motion väckt 14juni 2021 att Uppsala har en
konstant överkapacitet i samtliga välfärdsinsatser.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 12 november 2021
Bilaga, motion om överkapacitet inom välfärden från Stina Jansson (FI) med
flera

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet
bifaller detsamma.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stationsgatan 12 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om överkapacitet inom 
välfärden från Stina Jansson (FI) med flera  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 
Stina Jansson (FI) med flera yrkar i en motion väckt 14 juni 2021 att Uppsala har en 
konstant överkapacitet i samtliga välfärdsinsatser. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret och socialförvaltningen. 

Föredragning 

Kommunens övergripande styrning av ekonomiska resurser regleras i 
kommunallagens krav på en god ekonomisk hushållning. Nyligen genomlystes detta i 
en statlig utredning, Betänkande av Utredningen om en effektiv ekonomistyrning i 
kommuner och regioner (SOU 2021:75). Bakgrunden till utredningen är att 
kommunsektorns ekonomi, trots flera år av god ekonomisk tillväxt, uppvisar en 
sårbarhet till följd av ökad skuldsättning, ökat åtagande i de kommunala företagen 
samt svårigheter att anpassa den kommunala verksamheten till 
befolkningsförändringar.  

God kommunal hushållning innebär att kommuner ska förvalta ekonomin så att den 
uppnår en betryggande säkerhet och långsiktigt ekonomisk hållbarhet. Verksamheten 
ska utformas på ett ändamålsenligt sätt och en hög effektivitet ska uppnås. 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-11-12 KSN-2021-01837 
  
Handläggare:  
Jonas Eriksson 

 
 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
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Kommunens process för att fördela resurser till alla olika verksamheter och säkerställa 
beredskap för förändrade behov regleras i Mål och budgetprocessen som omfattar en 
planeringshorisont om tre år. Det är en transparent och omfattande process där slutligt 
beslut om fördelning av resurser tas av kommunfullmäktige i november inför 
kommande budgetår. Mål och budgetprocessen utvecklas ständigt för att förbättra och 
förfina metoder och system i syfte att göra underlagen för fullmäktiges beslut om 
fördelning av resurserna tydliga.  

Uppsalas modell för fördelning av resurser säkerställer en beredskap för förändrade 
behov där det ingår en ekonomisk uppräkning för demografiska ökningar inom 
äldreomsorgen och den pedagogiska verksamheten och kompensation för pris- och 
löneökning via prisindex för kommunal verksamhet (PKV). Därtill ska verksamheterna 
inkomma med behov utifrån ökande volymer och ambitionshöjande satsningar på 
bland annat kvalitet. Långsiktigt förändrade behov med en planeringshorisont längre 
än budgetbeslutets omfång hanteras i arbetet med kommunens 
lokalförsörjningsplaner. 

Gällande konstant överkapacitet inom exemplet Hem för vård eller boende (HVB) ser 
ansvariga för barn och ungdomsvården inom socialförvaltningens 
myndighetsutövning inga behov av att reservera platser för HVB. Uppsala kommun har 
en stor egen regi som tillgodoser kommunens behov och om behov ändå uppstår på 
externa platser så finns ramavtal med ett flertal företag. Under de senaste åren har 
barn och ungdomar inte behövts vänta på att bli placerade om behovet har funnits. 
Kommunen har tillgång till platser som motsvarar behovet i dagsläget. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 12 november 2021 
• Bilaga, motion om överkapacitet inom välfärden från Stina Jansson (FI) med 

flera 

 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ola Hägglund 
Stadsdirektör Stabsdirektör och 

biträdande stadsdirektör 
 

 



Motion: Överkapacitet inom välfärden

Att försöka spara in på välfärden blir i själva verket ofta dyrt.

I Uppsala råder det ofta brist på platser för HVB, bostad med särskild service, korttidsboende,
utredningshem, lägenheter för bostadssociala kontrakt etc. Detta går helt i linje med en trend inom
offentlig förvaltning: Just-in-time-economics (Precis-i-tid-ekonomi). Begreppet syftar till att beskriva en
metod där produktionen av varor och tjänster inte kommer till förrän de behövs. Syftet är bland annat att
minska riskerna för överproduktion och därmed spara resurser som annars hade gått till spillo. Men just
inom välfärd är behovet av produkter och tjänster mycket fluktuerande. Ena året räcker det med 37
HVB-platser för barn mellan 10-15 år medan nästa år kanske det behövs 45 platser. Det som nu hänt i
Uppsala (och även resten av Sverige) är att antalet platser vid till exempel HVB försöker läggas
någonstans i mitten av dessa “behovs-kurvor”.

En mycket kostsam effekt av detta är att många får vänta flera månader för att få en plats vid ett HVB
som professionella bedömt att individen är i behov av. Kostnader uppstår inte minst när anhöriga tvingas
till sjukskrivning då de lämnas att ta hand om den behövande, eller när en färdigutredd person bor kvar på
ett utredningshem i väntan på att en HVB-plats ska dyka upp. Utöver dessa direkta samhällsekonomiska
kostnader, så leder situationer som dessa såklart även till ett enormt psykiskt och emotionellt lidande för
de berörda, och även ett minskat förtroende för välfärden och det offentliga. När vårt gemensamma
samhälle sviker och brister, särskilt i stunder där människor behöver det som allra mest, tar snart själva
demokratin skada. Varje gång tilltron till samhället avtar, och förväntningarna minskar, så lämnas ett hål
där högerextremism och antidemokratiska värden frodas.

Det får därför anses motiverat att lägga kommunens välfärdsinsatser på en nivå som inte bara motsvarar
det genomsnittliga behovet, utan istället se till att det finns en generell överkapacitet. På så sätt kan vi
snabbt svara mot ökade behov. De ökade kostnader detta innebär för kommunen vid tillfällen när behovet
är lägre, är inte heller pengar kastade i sjön, eftersom det finns ett mycket stort utrymme för
kvalitetsförbättringar inom välfärden. De perioder som behoven inom hemtjänsten ligger på endast 75%
av kommunens kapacitet kan “överflödig” personal lätt växlas in mot längre besök, mer tid till
dokumentation och mindre stress, vilket utöver att skapa ett betydande värde för brukarna även sänker
sannolikheten för sjukskrivningar hos personalen och gör kommunen till en mer attraktiv arbetsköpare.

Med anledning av detta yrkar vi:

- att Uppsala har en konstant överkapacitet i samtliga välfärdsinsatser



Josef Safady Åslund (F!)

Stina Jansson (F!)

Lovisa Johansson (F!)
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 36

Svar på mot ion om at t upprät ta en egen
djurrät tsenhet i Uppsala kommun från Knut
Godskesen (-)

KSN-2021-02758

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Knut Godskesen (-) föreslår i en motion väckt 11 oktober 2021 att Uppsala kommun
upprättar en kommunal djurrättsenhet som aktivt ska bistå Länsstyrelsen med sitt
viktiga och gedigna uppdrag.

Beslutsunderlag

Arbetsutskottets förslag 11 januari 2022 § 13
Tjänsteskrivelse daterad 30 november 2021
Bilaga, Motion om att upprätta en egen djurrättsenhet i Uppsala kommun från
Knut Godskesen (-)

Beslutsgång

Ordförande ställer arbetsutskottets förslag mot avslag och finner att kommunstyrelsen
bifaller detsamma.

Särskilt yttrande

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:
Uppsala kommun har stora brister inom välfärdens kärnverksamheter och har redan en
oacceptabelt stor byråkratisk apparat som genererar oacceptabelt mycket
administrativa uppgifter både inom kommunen och för kommunens invånare samt
näringsidkare. Tills välfärdens kärnverksamheter har stärkts, och mycket bättre än nu
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-08

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

klarar sina viktiga uppdrag, måste byråkratin kraftigt reduceras och fokus läggas på att
öka kvalitén i kommunens basuppdrag.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-01-11

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 13

Svar på mot ion om at t upprät ta en egen
djurrät tsenhet i Uppsala kommun från Knut
Godskesen (-)

KSN-2021-02758

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Knut Godskesen (-) föreslår i en motion väckt 11 oktober 2021 att Uppsala kommun
upprättar en kommunal djurrättsenhet som aktivt ska bistå Länsstyrelsen med sitt
viktiga och gedigna uppdrag.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 30 november 2021
Bilaga, Motion om att upprätta en egen djurrättsenhet i Uppsala kommun från
Knut Godskesen (-)

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot avslag och finner att arbetsutskottet
bifaller detsamma.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  
Besöksadress: Stationsgatan 12 
Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 
E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 
www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om att upprätta en egen 
djurrättsenhet i Uppsala kommun från Knut 
Godskesen (-)  

Förslag till beslut 
Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 
Knut Godskesen (-) föreslår i en motion väckt 11 oktober 2021 att Uppsala kommun 
upprättar en kommunal djurrättsenhet som aktivt ska bistå Länsstyrelsen med sitt 
viktiga och gedigna uppdrag. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret. 

Föredragning 

Motionären beskriver en bild av att Länsstyrelsen brister i sitt uppdrag, däribland den 
offentliga kontrollen av efterlevnaden av djurskyddslagstiftningen. Motionen 
innehåller därför ett yrkande om att Uppsala kommun bör upprätta en kommunal 
djurrättsenhet som aktivt ska bistå Länsstyrelsen med sitt viktiga och gedigna 
uppdrag. 

Kommunerna har sedan år 2009 inte längre ansvar för djurskyddsarbetet samt för 
kontrollen av livsmedel och foder i primärproduktionen, prop. 2007/08:63 och prop. 
2007/08:13. Ansvaret för den offentliga kontrollen av djurskyddsarbetet är istället en 
uppgift eller angelägenhet som åligger Länsstyrelsen i egenskap av kontrollmyndighet.  

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-11-30 KSN-2021-02758 
  
Handläggare:  
Gustaf Wall 

 
 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
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Detta innebär samtidigt att kommunen inte får ha hand om den aktuella 
angelägenheten eftersom det är en uppgift som ankommer på staten, 2 kap. 2 § 
kommunallagen. Det ligger därför utanför kommunens befogenheter att upprätta en 
kommunal djurrättsenhet enligt yrkandet i motionen och i övrigt att bistå 
Länsstyrelsen på sätt som föreslås. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt med föreliggande förslag till beslut. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 30 november 2021 
• Bilaga, Motion om att upprätta en egen djurrättsenhet i Uppsala kommun från 

Knut Godskesen (-) 

 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör och 

biträdande stadsdirektör 
 

 



MOTION OM ATT UPPRÄTTA EN EGEN DJURRÄTTSENHET I UPPSALA KOMMUN. 
 
Alltför ofta kommer information om dålig djurhållning och djurvanvård på Sveriges olika gårdar och 
slakterier fram till allmänhetens kännedom. Länsstyrelsen har som uppdrag att se till att 
djurskyddslagen följs och att djuren har det bra. Upprepade gånger får vi ändå, via media, 
information om stora brister i djurhållning och ren djurmisshandel runt om på svenska gårdar och 
slakterier. Historier som t.ex. att Kronfågel döljer missförhållanden på sitt slakteri samt accepterar 
att djuren utsätts för mycket plågsamma transporter, eller att kor från Arlagården vanvårdas på en 
gård i Hälsingland är historier som visar att de djurskyddskontroller som utförs inte håller måttet. 

Länsstyrelsen behöver helt klart stöd i sitt uppdrag. Att media och djurrättsaktivism gör 
länsstyrelsens kontrollarbete är inte tillfredsställande, och Uppsala kommun bör ta sitt ansvar för att 
säkra och bistå Länsstyrelsen i sitt uppdrag att se till att djurskyddslagen följs i vår egen kommun.  

Med anledning av ovanstående yrkar jag till: 

Att upprätta en kommunal djurrättsenhet som aktivt ska bistå Länsstyrelsen med sitt viktiga och 
gedigna uppdrag.  
 
Knut Godskesen (-) 
Ersättare 
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Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll.
Denna återfinns på protokollets sista sida.

Kommunstyrelsen Datum:
Protokoll 2022-03-09

§ 54

Svar på mot ion om at t avbryta byggplanerna i
kvarteret Södra Kalkstenen och göra
Blodstensskogen t ill naturreservat från Stina
Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI)

KSN-2018-3861

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att besvara den del av motionen som avser att byggplanerna i kvarteret Södra
Kalkstenen i Eriksbergavbryts.

Sammanfattning

Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI) föreslår i en motion väckt 10 december
2018 att byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen i Eriksberg avbryts, och att skogen
på båda sidor Blodstensvägen görs till en del av Stadsskogens naturreservat.

Kommunfullmäktige behandlade ärendet 14 september 2020 §375 och avslog den del
av motionen som avser att skogen på båda sidor av Blodstensvägen görs till en del av
Stadsskogens naturreservat, och återremitterade den del av motionen som avser att
byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen i Eriksberg avbryts till kommunstyrelsen för
att det tillkommit ny information och nya beslut av avgörande relevans i ärendet
sedan kommunstyrelsen behandlade frågan.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 6 december 2021
Bilaga 1, Motion om att avbryta byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen och
göra Blodstensskogen till naturreservat från Stina Jansson (FI) och Lovisa
Johansson (FI)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från kommunfullmäktige 14 september 2020

Yrkanden

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionens första att-sats, men inte till motionen
som helhet.
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Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll.
Denna återfinns på protokollets sista sida.

Kommunstyrelsen Datum:
Protokoll 2022-03-09

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag om att besvara motionen mot att bifalla
motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Reservat ioner

Kent Kumpula (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkandemed
motiveringen:

Vikten av naturmiljöer och grönytor för rekreation får inte glömmas bort, i en stad
som hotar att förtätas långt förbi vad kommuninvånarna själva vill ha.

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkande.

Särskilt yttrande

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande:

Centerpartiet anser att den planerade förtätningen av Eriksberg är för omfattande.
En tätare stadsmiljö i en stadsdel där det redan går många invånare per
kvadratmeter grönyta gör det än mer angeläget att bevara de parker, grönområden
och rekreationsstråk som finns i området. Centerpartiet ville därför bifalla
motionens förslag att avbryta byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-15

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 55

Svar på mot ion om at t avbryta byggplanerna i
kvarteret Södra Kalkstenen och göra
Blodstensskogen t ill naturreservat från Stina
Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI)

KSN-2018-3861

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara den del av motionen som avser att byggplanerna i kvarteret Södra
Kalkstenen i Eriksberg avbryts.

Sammanfattning

Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI) föreslår i en motion väckt 10 december
2018 att byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen i Eriksberg avbryts, och att skogen
på båda sidor Blodstensvägen görs till en del av Stadsskogens naturreservat.

Kommunfullmäktige behandlade ärendet 14 september 2020 §375 och avslog den del
av motionen som avser att skogen på båda sidor av Blodstensvägen görs till en del av
Stadsskogens naturreservat, och återremitterade den del av motionen som avser att
byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen i Eriksberg avbryts till kommunstyrelsen för
att det tillkommit ny information och nya beslut av avgörande relevans i ärendet
sedan kommunstyrelsen behandlade frågan.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 6 december 2021
Bilaga 1, Motion om att avbryta byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen och
göra Blodstensskogen till naturreservat från Stina Jansson (FI) och Lovisa
Johansson (FI)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från kommunfullmäktige 14 september 2020
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-15

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Yrkanden

Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Jonas Petersson (C) med fleras yrkande
om bifall till motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.

Reservat ioner

Jonas Petersson (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om att avbryta byggplanerna i 
kvarteret Södra Kalkstenen och göra 
Blodstensskogen till naturreservat från Stina 
Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara den del av motionen som avser att byggplanerna i kvarteret Södra 
Kalkstenen i Eriksberg avbryts. 

Ärendet 

Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI) föreslår i en motion väckt 10 december 

2018 att byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen i Eriksberg avbryts, och att skogen 
på båda sidor Blodstensvägen görs till en del av Stadsskogens naturreservat. 

Kommunfullmäktige behandlade ärendet 14 september 2020 §375 och avslog den del 
av motionen som avser att skogen på båda sidor av Blodstensvägen görs till en del av 

Stadsskogens naturreservat, och återremitterade den del av motionen som avser att 

byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen i Eriksberg avbryts till kommunstyrelsen för 

att det tillkommit ny information och nya beslut av avgörande relevans i ärendet 
sedan kommunstyrelsen behandlade frågan.  

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret.  

Föredragning 

Kommunstyrelsen beslutade 16 juni 2021 §215 att i samband med översyn av gränser 

utreda avgränsning och förutsättningar för att på bästa sätt skydda skogsmark vid 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2021-12-06 KSN-2018-3861 

  
Handläggare:  

Lotta Vestin 
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kvarteren Kalkstenen och Blodstenen och införliva området i naturreservatet 
Hågadalen-Nåsten med syftet att bibehålla naturvärden långsiktigt och utveckla 
skogsområdet i samspel med omgivande naturskydd samt säkerställa gröna samband 

för djur och växter och naturupplevelser. 

Plan- och byggnadsnämnden väntas fatta ett beslut om ett nytt planuppdrag under 

2022 i vilket hänsyn tas till Mark- och miljödomstolens avgörande från 14 juli 2020, mål 

nr P 432-19. Det innebär bland annat att en artinventering och 
miljökonsekvensbeskrivning ska genomföras innan en ny detaljplan beslutas.  

Arbetet med en ny detaljplan kommer att ske genom en ny planprocess med utökat 
planförfarande och en miljökonsekvensbeskrivning ska tas fram. Utökat förfarande 

innebär att beslut om antagande tas av kommunfullmäktige. Plan- och 

byggnadsnämnden beslutar om planuppdrag och godkänner detaljplanen.  

Byggnationens omfattning i kvarteret Södra Kalkstenen är alltså inte klarlagd och det 
kommer att vara möjligt att under beredningen av detaljplaneärendet framföra 
synpunkter och yrkanden. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 6 december 2021 

• Bilaga 1, Motion om att avbryta byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen och 
göra Blodstensskogen till naturreservat från Stina Jansson (FI) och Lovisa 

Johansson (FI) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från kommunfullmäktige 14 september 2020 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 

Stadsdirektör Utvecklingsdirektör och biträdande 
stadsdirektör 

 



Avbryt byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen och gör Blodstensskogen till naturreservat 
 
Blodstensskogen hotas idag av byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen i Eriksberg. 
Skogen är ett hem för många fridlysta och rödlistade arter och ger hög livskvalitet åt de 
boende i området. Feministiskt initiativ står bakom den sammanslutning av invånare som vill 
upphäva byggplanerna och istället göra Blodstensskogen till ett naturreservat. 
 
Kommunens inventering av naturvärden visade på att det i skogarna finns ett antal 
rödlistade arter, signalarter och fridlysta arter, och att tallskogen är omkring 200 år gammal. 
Blodstensskogen fungerar även som en viktig spridningskorridor mellan de två 
naturreservaten Hågadalen-Nåsten och Stadsskogen. Ändå anser inte plan- och 
byggnadsnämnden att det behövs någon noggrann bedömning av miljökonsekvenserna, 
utan fastslår att projektet inte kommer ha någon betydande negativ påverkan på vare sig 
miljön eller Eriksbergsbornas friluftsliv. Andra liknande skogar i närområdet har blivit 
klassade naturreservat, och vi anser att Blodstensskogen bör anslutas till naturreservatet 
Stadsskogen.  
 
Det är inte bara en fråga om ekologisk hållbarhet, utan också en fråga om social hållbarhet 
och demokrati. Eriksbergsborna har rätt till makt och inflytande över sin vardag och närmiljö. 
Nätverket Rädda Eriksbergs skogar har länge jobbat för att Blodstensskogen ska bli ett 
naturreservat och vill även att kommunen ska ta hänsyn till fler aspekter än enbart 
naturinventering, såsom rekreation och miljöns påverkan på hälsan. 
 
Närhet till naturområden är viktigt för både människors hälsa och välmående. Skogarna 
används flitigt av de boende i området och andra invånare i Uppsala. Många går och cyklar 
genom skogen, till och från skola och arbete, varje dag. Skolbarn från Hågadalsskolan leker 
i skogen på rasterna och förskolebarn från fem förskolor använder skogen till utflykter. 
Vägarna är tillgängliga för barnvagn och rullstol, vilket gör skogen ännu mer attraktiv för de 
närboende. Att skogen ligger inom stadsdelen möjliggör dessutom att människor utan större 
ansträngning kan ta sig ut i naturområden, vilket gör skogen tillgänglig för många av de 
boende i Eriksberg. 
 
Kommunen måste ta sina kommuninvånares intressen och behov på allvar. Drygt 2500 
namn har hittills samlats in för att stoppa byggplanerna, och listan ökar hela tiden. Vi vill 
därför inte se någon ny bebyggelse i Blodstensskogen. Vi vill upprätthålla och förstärka 
naturmiljöerna och den biologiska mångfalden i kommunen, samt värna om invånarna i 
Eriksbergs möjligheter till påverkan och tillgång till naturområden i sin närmiljö. 
 
Med anledning av ovanstae̊nde yrkar vi: 
 

- Att byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen i Eriksberg avbryts 
 

- Att skogen på båda sidor av Blodstensvägen görs till en del av Stadsskogens 
naturreservat. 

 
Stina Jansson, (FI)  
Lovisa Johansson, (FI) 
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Protokollsutdrag 2020-09-14

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 375

Svar på mot ion om at t avbryta byggplanerna i
kvarteret Södra Kalkstenen och gör
Blodstensskogen t ill naturreservat från Stina
Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI)

KSN-2018-3861

Beslut

Kommunfullmäktigebeslutar

1. att återremittera den del av motionen som avser att byggplanerna i kvarteret
Södra Kalkstenen i Eriksberg avbryts till kommunstyrelsen för att det
tillkommit ny information och nya beslut av avgörande relevans i ärendet
sedan kommunstyrelsen behandlade frågan, samt

2. att avslå den del av motionen som avser att skogen på båda sidor av
Blodstensvägen görs till en del av Stadsskogens naturreservat.

Reservat ioner

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för Ylva Stadell (S)
med fleras yrkande att bifalla kommunstyrelsens förslag.

Närvarande ledamöter (FI) och (SD) samt Stefan Hanna (-) reserverar sig mot beslutet
till förmån för Lovisa Johansson (FI) med fleras yrkande att bifalla den del av motionen
som avser att skogen på båda sidor av Blodstensvägen görs till en del av Stadsskogens
naturreservat.

Närvarande ledamöter (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Jonas Segersams
(KD) yrkande att bifalla den del av motionen som avser att byggplanerna i kvarteret
Södra Kalkstenen i Eriksberg avbryts.

Särskilda yttranden

Anders A. Aronsson (L) lämnar följande särskilda yttrande:
Liberalerna Uppsala har tagit tydlig ställning MOT byggplanerna i kvarteret Södra
Kalkstenen, ofta benämnd Blodstensskogen. När plan-och byggnadsnämnden 2018-12-
19 beslutade att anta detaljplanen för området så yrkade Liberalernas ledamot avslag
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Protokollsutdrag 2020-09-14

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

på förslaget om detaljplan och reserverade sig mot beslutet. Beslutet överklagades till
länsstyrelsen av flera berörda och gick sedan vidare till Mark-och miljödomstolen.
I dom meddelad 2020-07-14 upphäver Mark-och miljödomstolen den detaljplan som
plan- och byggnadsnämnden antog 2018-12-19. ”Avsaknaden av en miljökonse-
kvens¬beskrivning utgör en sådan brist i beslutsunderlaget att det har funnits skäl att
upphäva kommunens beslut att anta detaljplanen.”
Kommunstyrelsens yttrande och förslag till kommunfullmäktige över motionen är
daterad 2020-05-27. Inför kommunfullmäktiges behandling i september 2020 borde
ärendet fått en förnyad behandling i kommunstyrelsen eftersom väsentlig fakta och
relevant information tillkommit sedan KS behandling i maj, nämligen Mark-och
miljödomstolens dom och där redovisade domskäl.
Därav den motivering till återremissen som erforderligt antal ledamöter röstade för.
Liberalerna Uppsala är fortsatt MOT byggnation i kvarteret Södra Kalkstenen, samtidigt
är det viktigt att notera att ärendet naturligtvis ska hanteras formellt korrekt.

Stefan Hanna (-) lämnar följande särskilda yttrande:
Vi måste bättre värna våra gröna områden i stadens stadsdelar. Blodstensskogen är
viktig att skydda. Jag yrkade ja till återremiss kopplat till motionens första att-sats för att
kommunfullmäktige bättre, på juridisk grund, ska kunna skydda Blodstensskogen.
Eriksberg måste exploateras mycket varsammare än den plan som nu drivs av allt för
många av kommunfullmäktiges partier.

Yrkanden

Ylva Stadell (S), Therez Almerfors (M), Ingela Ekrelius (V) och Hanna Victoria Mörck (V)
yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.

Lovisa Johansson (FI), Rickard Malmström (MP), David Perez (SD), Stina Jansson (FI),
Lars Friberg (MP) yrkar återremiss av den del av motionen som avser att byggplanerna i
kvarteret Södra Kalkstenen i Eriksberg avbryts(nedan kallad M1-Byggplaner) samt
bifall till den del av motionen som avser att skogen på båda sidor av Blodstensvägen
görs till en del av Stadsskogens naturreservat (nedan kallad M2 -Naturreservat).

Anders A. Aronsson (L) och Stefan Hanna (-) yrkar återremiss av M1-Byggplaner.

Jonas Segersam (KD) yrkar bifall till M1-Byggplaner samt avslag till M2 -Naturreservat.

Jonas Petersson yrkar återremiss av M1-Byggplaner samt avslag till M2 -Naturreservat.

Anders A. Aronsson (L) föreslår följande återremissmotivering: Återremiss för att det
tillkommit ny information och nya beslut av avgörande relevans i ärendet sedan
kommunstyrelsen behandlade frågan.

Närvarande ledamöter (MP), (C)och (FI) ställer sig bakom Anders A. Aronssons (L)
motivering.
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Beslutsgång

Ordföranden ställer först Lovisa Johansson (FI) med fleras yrkande att återremittera
M1-Byggplaner mot att avgöra ärendet idag.

Votering begärs och genomförs.

Bifall till att avgöra ärendet idag röstar JA. Bifall till Lovisa Johansson (FI) med fleras
yrkande röstar NEJ.

Med 43 ja-röster mot 38 nej-röster beslutar kommunfullmäktige med en
minoritetsåterremiss att återremittera den del av motionen som avser att
byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen i Eriksberg avbryts till kommunstyrelsen.

Ja-röst avger Erik Pelling (S), Caroline Hoffstedt (S), Eva Christiernin (S), Erik Dagnesjö
(S), Asal Gohari (S), Ulrik Wärnsberg (S), Inga–Lill Sjöblom (S), Klas–Herman Lundgren
(S), Agneta Gille (S), Carl Lindberg (S), Ylva Stadell (S), Björn Wall (S), Hilde Klasson (S),
Mattias Kristenson (S), Loa Mothata (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Agneta Erikson (S),
Anders Grönvall (S), Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist
(M), Marta Obminska (M), Magnus Åkerman (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist
(M), Mats Gyllander (M), Madeleine Andersson (M), Anna–Karin Westerlund (M), Robin
Kronvall (M), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Torbjörn Björlund (V),
Ingela Ekrelius (V), Magne Björklund (V), Lalla Andersson (V), Maria Gauffin Röjestål (S),
Patrik Hedlund (S), Monica Östman (S), Gunnar Hedberg (M), Roine Thunberg (M), Inger
Söderberg (M), Anette Fischer (V) och Per–Olof Forsblom (V).

Nej-röst avger Therese Rhann (-), Stefan Hanna (–), Rigmor Stenmark (C), Mattias
Johansson (C), Olle Romlin (C), Jonas Petersson (C), Diana Zadius (C), Mats Åhlund (C),
Viviane Obaid (C), Mohamad Hassan (L), Helena Hedman Skoglund (L), Angelique Prinz
Blix (L), Eva Edwardsson (L), Anders A. Aronsson (L), Amanda Kanange (L), Oscar Matti
(L), Simon Alm (-), David Perez (SD), Linnea Bjuhr (SD), AndersSehlin (SD), Roger
Thelander (SD), Jonas Segersam (KD), Sarah Havneraas (KD), Christian Hermanson
(KD), Evelina Solem (KD), Linda Eskilsson (MP), Rickard Malmström (MP), Lars Friberg
(MP), Helena Nordström Källström (MP), Charles Pylad (MP), Åsa Strahlemo (MP), Stina
Jansson (FI), Lovisa Johansson (FI), Susanne Åhlander (L), Knut Godskesen (SD),
Alexander von Uckermann (SD), Leif Boström (KD) och Martin Wisell (KD).

Ordföranden ställer kommunstyrelsens förslag mot Lovisa Johansson (FI) med fleras
yrkande att bifalla M2 -Naturreservat.

Votering begärs och genomförs.

Bifall till kommunstyrelsens förslag röstar JA. Bifall till Lovisa Johansson (FI) med fleras
yrkande röstar NEJ.
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Med 56 ja-röster mot 16 nej-röster och 9 som avstår beslutar kommunfullmäktige att
avslå den del av motionen som avser att skogen på båda sidor av Blodstensvägen görs
till en del av Stadsskogens naturreservat.

Ja-röst avger Erik Pelling (S), Caroline Hoffstedt (S), Eva Christiernin (S), Erik Dagnesjö
(S), Asal Gohari (S), Ulrik Wärnsberg (S), Inga–Lill Sjöblom (S), Klas–Herman Lundgren
(S), Agneta Gille (S), Carl Lindberg (S), Ylva Stadell (S), Björn Wall (S), Hilde Klasson (S),
Mattias Kristenson (S), Loa Mothata (S), Pavlos Cavelier Bizas (S), Agneta Erikson (S),
Anders Grönvall (S), Fredrik Ahlstedt (M), Therez Almerfors (M), Christopher Lagerqvist
(M), Marta Obminska (M), Magnus Åkerman (M), Cecilia Forss (M), Markus Lagerquist
(M), Mats Gyllander (M), Madeleine Andersson (M), Anna–Karin Westerlund (M), Robin
Kronvall (M), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Torbjörn Björlund (V),
Ingela Ekrelius (V), Magne Björklund (V), Lalla Andersson (V), Rigmor Stenmark (C),
Mattias Johansson (C), Olle Romlin (C), Jonas Petersson (C), Diana Zadius (C), Mats
Åhlund (C), Viviane Obaid (C), Jonas Segersam (KD), Sarah Havneraas (KD), Christian
Hermanson (KD), Evelina Solem (KD), Maria Gauffin Röjestål (S), Patrik Hedlund (S),
Monica Östman (S), Gunnar Hedberg (M), Roine Thunberg (M), Inger Söderberg (M),
Anette Fischer (V), Per–Olof Forsblom (V), Leif Boström (KD) och Martin Wisell (KD).

Nej-röst avger Therese Rhann (-), Simon Alm (-), David Perez (SD), Linnea Bjuhr (SD),
Anders Sehlin (SD), Roger Thelander (SD), Linda Eskilsson (MP), Rickard Malmström
(MP), Lars Friberg (MP), Helena Nordström Källström (MP), Charles Pylad (MP), Åsa
Strahlemo (MP), Stina Jansson (FI), Lovisa Johansson (FI), Knut Godskesen (SD) och
Alexander von Uckermann (SD).

Avstår gör Stefan Hanna (–), Mohamad Hassan (L), Helena Hedman Skoglund (L),
Angelique Prinz Blix (L), Eva Edwardsson (L), Anders A. Aronsson (L), Amanda Kanange
(L), Oscar Matti (L) och Susanne Åhlander (L).

Sammanfattning

Stina Jansson (FI) och Lovisa Johansson (FI) har i en motion väckt 10 december 2018
föreslagit att byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen i Eriksberg avbryts och att
skogen på båda sidor Blodstensvägen görs till en del av Stadsskogens naturreservat.

Beslutsunderlag

Kommunstyrelsens förslag 27 maj 2020 § 168•
Arbetsutskottets förslag 5 maj 2020 § 183
•Tjänsteskrivelse daterad 30 april 2020
•Bilaga 1, Motion om att avbryta byggplanerna i kvarteret Södra Kalkstenen
och gör Blodstensskogen till naturreservat från Stina Jansson (FI) och Lovisa
Johansson (FI)
•Bilaga 2, Protokollsutdrag plan-och byggnadsnämnden 19 juni 2019 § 182
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Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll.
Denna återfinns på protokollets sista sida.

Kommunstyrelsen Datum:
Protokoll 2022-03-09

§ 55

Svar på mot ion om säkerställande av
kulturens ekonomiska förutsät tningar Lovisa
Johansson (FI) med flera

KSN-2020-02123

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionens första att-sats, samt
2. att avslå motionens andra, tredje och fjärde att-sats.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en
motion väckt 25 maj 2020

att kulturnämnden instiftar en fond för stöd till kulturlivets olika aktörer under
Coronapandemin,
att beviljande av ansökan om stöd från stödfonden förutsätter att vinst inte
plockas ut ur bolaget under perioden som stödet ges,
att om ett bolag som beviljats stöd ur fonden under innestående
verksamhetsår går med vinst under samma verksamhetsår, så återgår vinsten
till stödfonden, samt
att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast
i samband med bokslutet.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 7 februari 2022
Bilaga 1, Motion om säkerställande av kulturens ekonomiska förutsättningar
Lovisa Johansson (FI) med flera
Bilaga 2, Protokollsutdrag från kulturnämnden 27 januari 2022

Yrkanden

Fredrik Ahlstedt (M) yrkar med instämmande av Jonas Segersam (KD) och Kent
Kumpula (SD) avslag till motionen som helhet.
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Kommunstyrelsen Datum:
Protokoll 2022-03-09

Beslutsgång

Ordföranden ställer först arbetsutskottets förslagom att besvara att-sats 1mot Fredrik
Ahlstedt (M) med fleras yrkande om att avslå motionen och finner att
kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Därefter ställer ordföranden arbetsutskottets förslag om att avslå att-sats 2 mot bifall
och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Reservat ioner

Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för
sitt eget yrkande.

Särskilda yttranden

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande:

Centerpartiet beklagar att den politiska ledningens bristfälliga motionshantering
medfört att denna motion behandlas först sedan den blivit aktuell. Centerpartiet
anser att den lösning som föreslås i motionen för att avhjälpa pandemins effekter
på kultursektorn förefaller onödigt krånglig och tror att den skulle ha givit upphov
till mycket onödig administration och byråkrati. Vi förordar därför att motionen
avslås i sin helhet.

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:

Det är av stor betydelse att Uppsala kommun stärks som näringslivskommun för att
föreningslivet ska få ett bättre stöd. Särskilt viktigt är det att vi får fler
exportorienterade företag med huvudkontor i Uppsala. Huvudkontor har stor
positiv effekt på närliggande föreningsliv i olika former. Främst positiva effekter
kopplade till kultur- och idrottsföreningar. I nuläget måste Uppsala kommun
fokusera på kärnverksamheterna skola, vård och omsorg. Det innebär att varje
satsad krona inom kulturen under överskådlig tid behöver ge en kraftigare hävstång
än tidigare.

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande:

Vissa partier som sitter i fullmäktige har sämre praktisk insyn och tillgång till den
kommunala förvaltningen på grund av att de är för små för att själva ta sig in i
kommunstyrelse och krisledning. Det är trist att se att de idéer som dessa partier
lämnar in inte behandlas i de sammanhang som är relevanta.

Varför var denna och många andra motioner inte med i de ärenden gällande
pandemin som var aktuella? Varför behandlades inte denna motion extra snabbt
med hänvisning till pandemin?
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Om motionen hade behandlats tidigare så hade det kunnat leda till ett bifall i stället
för ett besvarande, framför allt av motionens att-sats nr. ett. Den sena hanteringen
är tyvärr till nackdel för demokratin i vår kommun.
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§ 56

Svar på mot ion om säkerställande av
kulturens ekonomiska förutsät tningar Lovisa
Johansson (FI) med flera

KSN-2020-02123

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionens första att-sats, samt
2. att avslå motionens andra, tredje och fjärde att-sats.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en
motion väckt 25 maj 2020

att kulturnämnden instiftar en fond för stöd till kulturlivets olika aktörer under
Coronapandemin,
att beviljande av ansökan om stöd från stödfonden förutsätter att vinst inte
plockas ut ur bolaget under perioden som stödet ges,
att om ett bolag som beviljats stöd ur fonden under innestående
verksamhetsår går med vinst under samma verksamhetsår, så återgår vinsten
till stödfonden, samt
att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast
i samband med bokslutet.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 7 februari 2022
Bilaga 1, Motion om säkerställande av kulturens ekonomiska förutsättningar
Lovisa Johansson (FI) med flera
Bilaga 2, Protokollsutdrag från kulturnämnden 27 januari 2022
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Yrkanden

Fredrik Ahlstedt (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) yrkar avslag till
motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Fredrik Ahlstedt (M) med fleras yrkande om
avslag till motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.

Reservat ioner

Fredrik Ahlstedt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.

Jonas Petersson (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.

Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (växel) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om säkerställande av 
kulturens ekonomiska förutsättningar från 
Lovisa Johansson (FI) med flera  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionens första att-sats, samt 

2. att avslå motionens andra, tredje och fjärde att-sats. 

Ärendet 

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i en 

motion väckt 25 maj 2020 

• att kulturnämnden instiftar en fond för stöd till kulturlivets olika aktörer under 

Coronapandemin, 

• att beviljande av ansökan om stöd från stödfonden förutsätter att vinst inte 
plockas ut ur bolaget under perioden som stödet ges, 

• att om ett bolag som beviljats stöd ur fonden under innestående 

verksamhetsår går med vinst under samma verksamhetsår, så återgår vinsten 

till stödfonden, samt 

• att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast 
i samband med bokslutet. 

Beredning 

Ärendet har beretts av kulturförvaltningen och kommunledningskontoret.  

Kulturnämnden har behandlat ärendet 27 januari 2022 och föreslagit att besvara 

motionens första att-sats och att avslå motionens andra, tredje och fjärde att-sats. 

Ledamöterna för (M), (KD) och (C) reserverade sig mot beslutet. 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2022-02-07 KSN-2020-02123 

  
Handläggare:  

Pia Sörås Staflin 

 

 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Föredragning 

Kulturnämnden stödjer det fria kulturlivet i kommunen genom olika slags stöd. 

Till följd av pandemin har många kulturaktörernas verksamhet påverkats under 
2020/2021. Många verksamheter har stått inför utmaningar i form av intäktsbortfall 
kopplade till faktorer som inställda evenemang, minskade publiksiffror och uteblivna 

uppdrag.  

Kulturaktörerna har visat på stor kreativitet och på olika sätt snabbt ställt om för att 
kunna fortsätta bedriva verksamhet på ett coronaanpassat sätt. Att ställa om och 

skjuta fram programverksamhet innebär dock merkostnader. För aktörer med fasta 
kostnader och små marginaler påverkas likviditeten snabbt. Såväl större 

kulturverksamheter som yrkesverksamma konstnärer och frilansande kulturutövare 
har drabbats.  

Efter beslut i kulturnämnden 26 mars 2020 § 44, och 28 maj 2020 § 68, har kulturaktörer 

som tidigare beviljats stöd inom ordinarie stödformer i de allra flesta fall kunnat 

beviljas förändringar och anpassning av verksamhet inom dessa stöd i dialog med 
kulturförvaltningen. Beslut om ändrad användning av beviljat stöd har fattats löpande 
av kulturförvaltningens direktör på delegation av kulturnämnden utifrån nämndens 

intention att i möjligaste mån minimera pandemins påverkan på kulturlivet. 

Kulturnämnden beslutade 7 oktober 2020 § 105 att inrätta en tillfällig stödform till 
kulturlivet för intäktsbortfall med anledning av covid-19 samt att införa en tillfällig 

stödform till kulturlivet för omställning och anpassning av kulturverksamhet med 

anledning av covid-19. De tillfälliga stödformerna infördes dels för att kunna 
kompensera för kulturverksamheters bortfall av intäkter under 2020, dels för att kunna 
möjliggöra kulturverksamhet anpassad till ett samhälle med fortsatt pandemi under 

2021 och därmed värna ett fortsatt levande kulturliv i kommunen. Stödet har fram till 
och med juli 2021 utlysts vid två tillfällen. 

Stödformerna riktar sig till aktörer med organisationsnummer baserade i Uppsala 
kommun. Vid fördelning av stödet har Uppsalas professionella kulturliv prioriterats, det 
vill säga verksamheter där lokala professionella yrkesutövare drabbats ekonomiskt av 
pandemin. Det tillfälliga kulturstödet för intäktsbortfall bygger på en uppskattning av 

bortfallet jämfört med tidigare års verksamhet. Organisationen har behövt verifiera sitt 
intäktsbortfall genom en förteckning över inställd eller påverkad verksamhet samt 

jämförande statistik och resultatrapport för den aktuella perioden under 2019 och 
2020. Ingen återredovisning av stödet krävs.  

Det tillfälliga kulturstödet för omställning och anpassning av kulturverksamhet utgår 
från en beskrivning av hur den berörda verksamheten behöver kunna anpassas eller 

ställas om för att kunna fortleva under en fortsatt pandemi 2021, samt en planerad 
budget för åtgärden. Stödet skar återredovisas i form av en beskrivning av genomförda 
åtgärder, konsekvenser av dessa samt en ekonomisk rapport. 

De tillfälliga stödformerna har finansierats inom ramen för kulturnämndens budget 

2021. Den totala summan uppgår hittills till 7 989 676 kronor, varav stöd för 
intäktsbortfall: utgör 4 669 457 kronor, och stöd för omställning och 

anpassning/särskilda behov och åtgärder: utgör 3 320 219 kronor. Kostnaderna för 
stödet har särredovisats. 

Kulturaktörer har även haft möjlighet att söka statliga stöd från bland annat Statens 
kulturråd och Konstnärsnämnden.  
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Något behov av att instifta en kommunal fond bedöms därför av kulturnämnden inte 
finnas. Utifrån ovanstående föredragning anses första att-satsen besvarad och 
påföljande att-satser är därmed inte aktuella att besvara. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 7 februari 2022 

• Bilaga 1, Motion om säkerställande av kulturens ekonomiska förutsättningar 
Lovisa Johansson (FI) med flera 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från kulturnämnden 27 januari 2022 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 

Stadsdirektör Utvecklingsdirektör och biträdande 
stadsdirektör 

 



 
 

Motion: Säkerställande av kulturens ekonomiska förutsättningar 

 
Kommunens kulturliv står inför en mycket stor utmaning tillsammans med det övriga 
samhället. Många aktörer ställer in sina verksamheter och flera scener står helt tomma. 
Kulturen är samhällets livsluft och kommunen är helt beroende av ett vitalt kulturliv som står 
starkt även efter krisen.  
 
Vi är oroade över att scener läggs ner samt att fria kulturutövare och kulturföreningar av 
ekonomiska skäl behöver avveckla sin verksamhet. Detta gäller alla, från små utövare till 
stora kommersiella aktörer. Därför krävs det ett konkret ekonomiskt stöd för kulturen i 
kommunen. För att säkerställa kulturens överlevnad genom Coronakrisen vill vi att 
Kulturnämnden inrättar en fond som vi tillför från kommunens resultat. Härifrån bör både 
ideella och kommersiella aktörer kunna söka pengar för att klara sig genom Coronakrisen.  
 
 
Med anledning av detta yrkar vi att: 

- Kulturnämnden instiftar en fond för stöd till kulturlivets olika aktörer under 
Coronapandemin. 

- Beviljande av ansökan om stöd från stödfonden förutsätter att vinst inte plockas ut ur 
bolaget under perioden som stödet ges.  

- Om ett bolag som beviljats stöd ur fonden under innestående verksamhetsår går 
med vinst under samma verksamhetsår, så återgår vinsten till stödfonden.  

- Kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå senast i 
samband med bokslutet. 

 
Lovisa Johansson (F!) 
Stina Jansson (F!) 
Charlie Strängberg (F!) 
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Kulturnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2022-01-27

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 10

Svar på mot ion om säkerställande av
kulturens ekonomiska förutsät tningar från
Lovisa Johansson (FI) med flera

KTN-2021-00797

Beslut

Kulturnämnden föreslår kommunfullmäktige besluta

1. at t besvara motionens första att-sats, samt
2. at t avslå motionens andra, tredje och fjärde att-sats.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI), Stina Jansson (FI), och Charlie Strängberg (FI) föreslår i
en motion väckt 25 maj 2020

att kulturnämnden instiftar en fond för stöd till kulturlivets olika aktörer
under Coronapandemin,
att beviljande av ansökan om stöd från stödfonden förutsätter att vinst
inte plockas ut ur bolaget under perioden som stödet ges,
att om ett bolag som beviljats stöd ur fonden under innestående
verksamhetsår går med vinst under samma verksamhetsår, så återgår
vinsten till stödfonden, samt
att kostnaderna särredovisas så att kommuncentral ersättning kan utgå
senast i samband med bokslutet.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 5 november 2021
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Kulturnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2022-01-27

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Yrkande

Arne Sandemo (M), Bertil Norbelie (M), Alfonso Marin (KD) och Olle Romlin (C)
med instämmande från Simon Pettersson (SD) yrkar att motionen ska avslås i
dess helhet.

Beslutsgång

Ordförande finner att det finns två förslag, arbetsutskottets förslag och Arne
Sandemos (M) med fleras förslag att avslå motionen i dess helhet.

Ordförande frågar om nämnden vill besluta i enlighet med arbetsutskottets
förslag eller om nämnden vill avslå motionen i dess helhet i enlighet med Arne
Sandemos (M) med fleras förslag, och finner att nämnden beslutar i enlighet
med arbetsutskottets förslag.

Reservation

Arne Sandemo (M), Bertil Norbelie (M), Alfonso Marin (KD) och Olle Romlin (C)
reserverar sig mot beslutet.

Arbetsutskottet har tillstyrkt förslaget.
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Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll.
Denna återfinns på protokollets sista sida.

Kommunstyrelsen Datum:
Protokoll 2022-03-09

§ 56

Svar på mot ion om bilfria söndagar Lovisa
Johansson (FI) och St ina Jansson (FI)

KSN-2021-01671

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt 31 maj 2021 att
berörda nämnder får i uppdrag att påbörja arbetet med bilfria söndagar i Uppsalas
innerstad.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 22 februari 2022
Bilaga 1, Motion om bilfria söndagar från Lovisa Johansson (FI) och Stina
Jansson (FI)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 9 februari
2022

Yrkanden

Fredrik Ahlstedt (M), Jonas Segersam (KD) och Kent Kumpula (SD) yrkar avslag på
motionen.

Beslutsgång

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag mot Fredrik Ahlstedt (M) med fleras
yrkande om att avslå motionen och finner att kommunstyrelsen bifaller
arbetsutskottets förslag.

Reservat ioner

Fredrik Ahlstedt (M), Kent Kumpula (SD) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot
beslutet till förmån för sitt eget yrkande.
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Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll.
Denna återfinns på protokollets sista sida.

Kommunstyrelsen Datum:
Protokoll 2022-03-09

Särskilda yttranden

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande:

Somliga är beroende av bilen för att ta sig exempelvis in till stan för att uträtta sina
ärenden. Centerpartiet ställer inte upp på att i praktiken portförbjuda dessa
människor från stan en dag i veckan och anser därför att motionen ska avslås i sin
helhet.

Hanna Victoria Mörck (V) lämnar ett särskilt yttrande:

Det stämmer att fler initiativ behöver tas för att göra Uppsala innerstad mer
attraktiv för kommuninvånare, turister, kultur och handel. I andra delar av Sverige
och ute i Europa har det införts zonindelningar av centrumnära stadsdelar med
bland annat syftet att delegera bort trafik från innerstaden. Samma lösning i
Uppsala skulle leda till att mer plats skulle kunna beredes för fler som går och cyklar
och mer av kulturutövning på våra gator.

Vår vackra innerstad med ån och promenadstråk har en fantastisk möjlighet för att
än mer bli alla kommuninvånares gemensamma vardagsrum. Det skulle fortsatt gå
att ta sig in till staden med bil, och alla typer av trafikanter skulle samtidigt kunna
transportera sig i vår stad mer effektivt och lättare. De åtgärder som styret har
föreslagit är bra, men kommunen skulle behöva gå längre för att ställa om till en
hållbar stad med en hållbar livsstil som gagnar hälsa, miljö och klimat för en
omställning för framtiden.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum: 

Protokollsutdrag 2022-03-01 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

§ 66  

Svar på motion om bilfria söndagar Lovisa 
Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) 

KSN-2021-01671 

Beslut 

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslår 

kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt 31 maj 2021 att 
berörda nämnder får i uppdrag att påbörja arbetet med bilfria söndagar i Uppsalas 

innerstad. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 22 februari 2022 

• Bilaga 1, Motion om bilfria söndagar från Lovisa Johansson (FI) och Stina 

Jansson (FI) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 9 februari 

2022 

Yrkanden 

Jonas Petersson (C), Fredrik Ahlstedt (M) och Jonas Segersam (KD) yrkar avslag till 
motionen. 

Beslutsgång 

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Jonas Petersson (C) med fleras yrkande 
om avslag till motionen och finner att arbetsutskottet bifaller detsamma. 
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum: 

Protokollsutdrag 2022-03-01 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 

    

Reservationer 

Fredrik Ahlstedt (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot 
beslutet till förmån för Jonas Petersson (C) med fleras yrkande. 
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om bilfria söndagar från Lovisa 
Johansson (FI) och Stina Jansson (FI)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Ärendet 

Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt 31 maj 2021 att 
berörda nämnder får i uppdrag att påbörja arbetet med bilfria söndagar i Uppsalas 

innerstad. 

Beredning 

Ärendet har beretts av stadsbyggnadsförvaltningen och kommunledningskontoret.  

Gatu- och samhällsmiljönämnden har behandlat ärendet 9 februari 2022 och föreslagit 
att motionen besvaras med föredragningen i ärendet. Ledamöterna för (M), (C) och 

(KD) reserverade sig mot beslutet till förmån för eget ändringsyrkande. Ledamoten för 

(SD) reserverade sig mot beslutet till förmån för (M) med fleras ändringsyrkande. 

Föredragning 

Gatu- och samhällsmiljönämnden instämmer i viss del med de i motionen framförda 

motiven. Nämndens inriktning är att öka tillgängligheten för cykel och gångtrafik 
generellt i kommunen, i synnerhet i stadskärnan. Genom att skapa bättre 

förutsättningar generellt sett att röra sig som fotgängare, cyklist eller 
kollektivtrafiksresenär, i och till stadskärnan, minskar trängseln då dessa trafikantslag 

tar mindre plats än motorfordonstrafiken, men ger mer rörelse och stadsliv för fler. 

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2022-02-22 KSN-2021-01671 

  
Handläggare:  

Christer Åkerlund 

 

 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Hur arbetet bedrivs beskrivs i kommunens handlingsplan för mobilitet och trafik. 
Handlingsplanen har fokus på hela kommunen, jämställdhet, näringsliv, tillgänglighet 
för personer med funktionsvariationer, barn och äldre. Exempel som beskrivs i 

handlingsplanen är att målen för andelen cykeltrafik i Uppsala tätort ska öka från 40 
procent år 2015 till 55 procent år 2030 och att motortrafiken minskar från 32 procent till 
17 procent under samma tidsperiod.   

Kommunen arbetar generellt med att minska bilismens påverkan i kommunen, i 
synnerhet i de centrala delarna av staden.  Målet är att minska bilismens påverkan på 
miljön under alla dagar till förmån för kollektivtrafik, cykeltrafik, gångtrafik och för de 

transporter som behövs för näringslivets behov. Med minskad andel biltrafik gynnas 
också ett levande stadsliv med bättre möjligheter för vistelse i stadskärnan.  

Transportbehovet och människors behov av att förflytta sig skiljer sig inte avsevärt åt 

mellan söndagar och andra dagar. Kommunens generella arbete med att förändra 
normer, vanor kring resval och att underlätta och skapa mer utrymme för fler 
människor att röra sig generellt sett som fotgängare, cyklist eller kollektivtrafiksresenär 

bedöms ha större effekt än införande av bilfria söndagar.  

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt i ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 22 februari 2022 

• Bilaga 1, Motion om bilfria söndagar från Lovisa Johansson (FI) och Stina 

Jansson (FI) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 9 februari 
2022 

 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 
Stadsdirektör Utvecklingsdirektör och 

biträdande stadsdirektör 
 



Motion: bilfria söndagar

Uppsala brottas med en mängd problem kopplade till massbilism. Vi har dålig luftkvalité, trängsel och
köer, olyckor och otrygg trafikmiljö och en biltrafik som tar upp en oproportionerligt stor del av den
centrala ytan. Enligt den regionala årliga uppföljningen av Uppsala läns uppfyllelse av Sveriges miljömål
så misslyckas länet att nå merparten av målen, bland annat målet om frisk luft. Kommunens mål är att
minska biltrafiken i Uppsalas innerstad, och vi anser att det kan ske först när våra invånare på allvar har
sett hur en stadskärna utan biltrafik kan fungera och upplevas.

Feministiskt initiativ vill att Uppsala ska vara en attraktiv kommun för de människor som bor och verkar
här, men också för turister och besökare. Ett sätt att få till detta är att införa bilfria söndagar i Uppsalas
stadskärna, vilket skapar helt nya möjligheter för användning av gemensamma utrymmen.

Minskad bilism bidrar inte bara till förbättrad luftkvalitet och minskat buller utan frigör också utrymme
till de människor som rör sig i kommunen samt gör det möjligt att uppleva kommunen på ett helt nytt sätt.
Ytorna som blir fria kan användas till hälsofrämjande aktiviteter, kulturarrangemang och mycket mer. Vi
vet också att besökare attraheras av bilfria områden.

Att införa bilfria söndagar i innerstaden ska inte ses som en klimatåtgärd i sig, utan syftet är att förändra
normer kring bil- och stadsanvändning och göra kommunen tillgänglig för alla. Förslaget innebär att all
privatbilism förbjuds denna dag och att gatuparkering inte är tillgänglig. Bilfria söndagar innefattar alla
söndagar året om. Att stänga av delar av innerstaden för privatbilism kan göras med skyltning samt
informationsmaterial.

Vi lämnar detaljer till berörda nämnder för implementering, men vi menar att de bilfria söndagarna inte
ska påverka kollektivtrafiken och blåljustrafik, färdtjänst, samt fordon med parkeringstillstånd för
rörelsehindrade personer. Yrkestrafik omfattande jourverksamhet, exempelvis hissreparatören och
VA-tekniker, är också undantagna och ges tillträde till de bilfria områdena. Förutom bilar, ser vi att även
t.ex. motorcyklar och mopeder ej bör ges tillträde, medan däremot elcyklar och så kallade elsparkcyklar
inte påverkas.

Vi ser att processen bör ske med väl utförda dialoger med invånare, handlare och andra verksamma i
innerstaden. Vi ser som rimligt att besöksparkeringar i dessa ej är tillgängliga, men att de med fasta
platser ges undantag för att föra in/ut bilar till sina P-platser.



Kostnaden för bilfria söndagar menar vi bör vara så låga att de kan tas inom befintlig ram för de nämnder
som berörs. Vi ser kostnader för skyltning, informationsmaterial, samt minskade intäkter för
parkeringsavgifter.

Globalt är bilfria dagar vanligt förekommande och avstängningar av trafik sker bland annat i Paris,
Bogota och London. Det finns olika typer av införanden, men avstängningarna innebär vanligtvis att
privatbilism begränsas och att gatuparkering inte är tillgänglig.

Tåliga eller så kallat resilienta kommuner kommer allt högre upp på agendan globalt. En viktig aspekt i
dessa är kommuner som ger människor möjlighet till mental återhämtning i form av grönska och
avsaknad av trafikbuller. Vi vill att Uppsala är ledande i den utvecklingen - och att en dag i veckan få
uppleva en innerstad utan privatbilism är ett bra steg på den vägen.

Med anledning av detta yrkar vi att:

- Berörda nämnder får i uppdrag att påbörja arbetet med bilfria söndagar i Uppsalas innerstad

Lovisa Johansson (F!)
Stina Jansson (F!)
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Gatu-och samhällsmiljönämnden Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-09

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 8

Svar på mot ion om bilfria söndagar Lovisa
Johansson (FI) och St ina Jansson (FI)

GSN-2022-00148

Beslut

Gatu-och samhällsmiljönämnden föreslår kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lovisa Johansson (FI) och Stina Jansson (FI) föreslår i en motion väckt 31 maj 2021 att
berörda nämnder får i uppdrag att påbörja arbetet med bilfria söndagar i Uppsalas
innerstad.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 30 november 2021
Bilaga, Motion om bilfria söndagar från Lovisa Johansson (FI) och Stina
Jansson (FI)

Yrkanden

Mats Gyllander (M), Fredrik Björkman (M), Jonas Petersson (C) och Anna-Karin Vaz
Contreiras (KD) yrkar att motionen ska avslås.

Beslutsgång

Ordföranden ställer det liggande förslaget mot Mats Gyllanders (M) med fleras
ändringsyrkande och finner att gatu- och samhällsmiljönämnden bifaller det liggande
förslaget.

Votering begärs och genomförs

Bifall till det liggande förslaget röstar JA, bifall Mats Gyllanders (M) med fleras
ändringsyrkande röster NEJ.
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Gatu-och samhällsmiljönämnden Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-09

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Med 8 JA-röster och 5 NEJ-röster finner ordföranden att gatu- och
samhällsmiljönämnden bifaller det liggande förslaget.

Följande röstar ja: Rickard Malmström, Hilde Klasson (S), Andreas Hallin (S), Birgitta
Holmlund (S), Jens Nilsson (S), Susanne Åhlander (L), Gunnar Kraft (V) och Erik Wiklund
(V).

Följande röstar nej: Mats Gyllander (M), Jonas Petersson (C), Fredrik Björkman (M),
Anna-Karin Vaz Contreiras (KD) och Mattias Jansson (SD).

Reservat ioner

Mats Gyllander (M), Fredrik Björkman (M), Jonas Petersson (C) och Anna-Karin Vaz
Contreiras (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget ändringsyrkande.

Mattias Jansson (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för Mats Gyllanders (M)
med fleras ändringsyrkande.
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Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll.
Denna återfinns på protokollets sista sida.

Kommunstyrelsen Datum:
Protokoll 2022-03-09

§ 57

Svar på mot ion om stärkt stödpedagogiskt
arbete från Lars Håkan Andersson (V)

KSN-2021-01674

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktigebesluta

att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lars Håkan Andersson (V) föreslår i en motion väckt 31 maj 2021

att kommunfullmäktige uppdrar till omsorgsnämnden att arbeta fram en
handlingsplan för att vidareutbilda all berörd personal mot grunden 2-årig
stöd/socialpedagog, med början i pilotprojekt, och att denna plan arbetas in i
Mål och Budget, samt
att kommunfullmäktige uppdrar till omsorgsnämnden,
arbetsmarknadsnämnden och utbildningsnämnden att i samverkan arbeta för
yrkeshögskoleutbildning till stöd/socialpedagog i kommunens regi.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 23 februari 2022
Bilaga 1, Motion om stärkt stödpedagogiskt arbete från Lars Håkan Andersson
(V)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från arbetsmarknadsnämnden 14 februari 2022
Bilaga 3, Protokollsutdrag från omsorgsnämnden 15 februari 2022

Yrkanden

Fredrik Ahlstedt (M) yrkar med instämmande av Jonas Segersam (KD) avslag på
motionens andra att-sats.

Beslutsgång

Ordföranden ställer först arbetsutskottets förslagom att besvara motionens andra att-
satsmot Fredrik Ahlstedt (M) med fleras yrkande om att avslå motionens andra att-sats
och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.
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Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll.
Denna återfinns på protokollets sista sida.

Kommunstyrelsen Datum:
Protokoll 2022-03-09

Därefter ställer ordföranden arbetsutskottets förslag om att besvara motionen mot
avslag och finner att kommunstyrelsen bifaller arbetsutskottets förslag.

Reservat ion

Fredrik Ahlstedt (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för sitt eget yrkande.

Särskilt yttrande

Jonas Petersson (C) lämnar ett särskilt yttrande:

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår att motionen i sin helhet ska besvaras.
Eftersom kommunen inte arbetar med att etablera en yrkeshögskoleutbildning till
stöd-/socialpsykologi i kommunens regi anser Centerpartiet emellertid att
motionens andra att-sats ska avslås.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-03-01

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 67

Svar på mot ion om stärkt stödpedagogiskt
arbete från Lars Håkan Andersson (V)

KSN-2021-01674

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.

Sammanfattning

Lars Håkan Andersson (V) föreslår i en motion väckt 31 maj 2021

att kommunfullmäktige uppdrar till omsorgsnämnden att arbeta fram en
handlingsplan för att vidareutbilda all berörd personal mot grunden 2-årig
stöd/socialpedagog, med början i pilotprojekt, och att denna plan arbetas in i
Mål och Budget, samt
att kommunfullmäktige uppdrar till omsorgsnämnden,
arbetsmarknadsnämnden och utbildningsnämnden att i samverkan arbeta för
yrkeshögskoleutbildning till stöd/socialpedagog i kommunens regi.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 23 februari 2022
Bilaga 1, Motion om stärkt stödpedagogiskt arbete från Lars Håkan Andersson
(V)
Bilaga 2, Protokollsutdrag från arbetsmarknadsnämnden 14 februari 2022
Bilaga 3, Protokollsutdrag från omsorgsnämnden 15 februari 2022

Yrkanden

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till föreliggande förslag.

Jonas Segersam (KD), Jonas Petersson (C) och Fredrik Ahlstedt (M) yrkar avslag till
motionens andra att-sats.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-03-01

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Beslutsgång

Ordförande ställer först föreliggande förslag om att besvara motionens första att-sats
mot avslag och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.

Ordförande ställer därefter föreliggande förslag om att besvara motionens andra att-
sats mot Jonas Segersam (KD) med fleras avslagsyrkande och finner att
arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.

Reservat ioner

Fredrik Ahlstedt (M), Jonas Petersson (C) och Jonas Segersam (KD) reserverar sig mot
beslutet till förmån för Jonas Segersam (KD) med fleras yrkande.
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Postadress: Uppsala kommun, kommunledningskontoret, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stationsgatan 12 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text.Click or tap here to enter text. 

Svar på motion om stärkt stödpedagogiskt 
arbete från Lars Håkan Andersson (V)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Ärendet 

Lars Håkan Andersson (V) föreslår i en motion väckt 31 maj 2021  

• att kommunfullmäktige uppdrar till omsorgsnämnden att arbeta fram en 

handlingsplan för att vidareutbilda all berörd personal mot grunden 2-årig 
stöd/socialpedagog, med början i pilotprojekt, och att denna plan arbetas in i 
Mål och Budget, samt 

• att kommunfullmäktige uppdrar till omsorgsnämnden, 

arbetsmarknadsnämnden och utbildningsnämnden att i samverkan arbeta för 

yrkeshögskoleutbildning till stöd/socialpedagog i kommunens regi. 

Beredning 

Ärendet har beretts av vård-och omsorgsförvaltningen i samarbete med 

arbetsmarknadsförvaltningen och kommunledningskontoret. 

Arbetsmarknadsnämnden har behandlat ärendet 14 februari 2022 och föreslagit att 
motionen besvaras med föredragningen i ärendet. Ledamoten för (V) reserverade sig 
till förmån för eget yrkande att bifalla motionen. 

Omsorgsnämnden har behandlat ärendet 15 februari 2022 och föreslagit att motionen 

besvaras med föredragningen i ärendet. Ledamöterna för (M), (C) och (KD) reserverade 

sig mot beslutet.  

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2022-02-23 KSN-2021-01674 

  
Handläggare:  

Elin Yilmaz, Eva Hellstrand 

 

 
 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Föredragning 

Omsorgsnämnden prioriterar arbetet med att förstärka stöd och handledning för fullt 

deltagande i samhället för personer med funktionsnedsättning. Uppsala kommuns 
ambitionsnivå för funktionshinderspolitik slås fast i ett kommunövergripande 
program, Program för full delaktighet för personer med funktionsnedsättning. Under 

målområdet Bemötande och kompetens framgår ambitionerna för 

kompetensutveckling av medarbetare.  

I Mål och Budget för 2022 med plan för 2023‒2024 finns uppdrag 31, Öka kompetensen 
hos medarbetare som arbetar inom LSS-verksamheter (lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade) genom att utreda och genomföra en pilotsatsning med 

utbildning inom stödpedagogik. Det arbetet kommer att utvecklas under 2022. Plan för 

arbetet är framtagen inom omsorgsnämnden. 

Omsorgsnämnden har också 22 juni 2021 §63 beslutat om en utvecklingsplan som 
beskriver prioriteringar för att möta välfärdsutmaningar på omsorgsområdet.  

På vård- och omsorgsförvaltningen ska en satsning på yrkeshögskoleutbildning till 
stödpedagog startas under våren 2022, planerad för totalt 40 platser. Hälften av 
platserna bekostas av kommunens omställningsfond.  

Utöver detta planerar omsorgsnämnden att utbilda fler medarbetare till stödpedagog 
med medel i budget för utbildningssatsning. Platserna kommer i huvudsak att gå till 
medarbetare inom LSS, men även en satsning på medarbetare inom socialpsykiatrin är 

aktuell.  

Kommunstyrelsen har beslutat att kompetensförsörjning ska vara en naturlig del av 

nämndernas verksamhetsplanering. Inom omsorgsnämnden arbetar verksamheterna 
med verktyget individuell utvecklingsplan som handlar om att planera för 

medarbetarens egen utveckling genom att lära i det dagliga arbetet, i nätverk med 
andra och vid särskilda utbildningstillfällen. Vidare pågår en kompetenskartläggning av 

befintlig personal, att använda som underlag i framtida utbildningssatsningar. Behov 
av personal med utbildning motsvarande yrkeshögskola kommer fortsatt att vara mer 
av en spetskompetens som ett komplement till personal med annan utbildning. 

Andra aktuella utbildningssatsningar till personal inom LSS inom vård- och 
omsorgsförvaltningen är en internt framtagen utbildning om program för full 

delaktighet för personer med funktionsnedsättning, språkombudsutbildning, 

utbildning i utmanande beteenden, utbildning i alternativ och kompletterande 
kommunikation (AKK), utbildning i vårdhygien samt att det planeras för en utbildning 
inom Sveriges kommuner och regioners (SKR) modell Yrkesresan.  

I samarbete med arbetsmarknadsförvaltningen genomförs en utbildning till 
vårdbiträde, som har validerande inslag då deltagarna arbetar vid sidan om studierna. 
Utbildningen innehåller en fördjupning, nischad mot omsorgsnämndens behov där en 

viss del motsvarar undersköterskenivå. Tillgång till praktikplatser är en viktig 
förutsättning för att kunna genomföra denna och liknande utbildningar. I samverkan 

inom vård- och omsorgscollege följer Uppsala kommun utvecklingen på 
arbetsmarknaden. 

Inom ungdomsgymnasiet i Uppsala bedrivs vård-och omsorgsprogrammet i 

kommunal regi samt i friskola och för vuxenutbildningen i kommunal regi samt som 

upphandlad verksamhet. Barn- och fritidsprogrammet finns i egenregi och friskola som 
ungdomsgymnasium och i egenregi som vuxenutbildning. 
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I Uppsala är inte kommunen anordnare av någon yrkeshögskoleutbildning. Den i 
motionen efterfrågade utbildningen till stödpedagog finns tillgänglig på distans och i 
Stockholmsområdet. En yrkeshögskoleutbildning till stödpedagog är cirka två år lång 

och kräver högre nivå på förkunskaper än vad som krävs till kommunal 
vuxenutbildning. Det finns idag inga planer på att starta yrkeshögskoleutbildning i 
kommunal regi. 

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt med föreliggande förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 23 februari 2022 

• Bilaga 1, Motion om stärkt stödpedagogiskt arbete från Lars Håkan Andersson 
(V) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från arbetsmarknadsnämnden 14 februari 2022 

• Bilaga 3, Protokollsutdrag från omsorgsnämnden 15 februari 2022 

 

 

 

Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 

Stadsdirektör Utvecklingsdirektör och 
biträdande stadsdirektör 

 



                    Vänsterpartiet 

                         uppsala.vansterpartiet.se 

Motion till Uppsala kommunfullmäktige            2021-05-26 

 

Stärk Stödpedagogiskt arbete 

inom Omsorgsnämndens 

verksamhet 
Inom Omsorgsnämndens verksamhetsområde ges stöd, service och vård till brukare 

som har myndighetsbeslut enligt Lagen om Stöd och Service till vissa 

funktionshindrade (LSS) och enligt Socialtjänstlagen inom socialpsykiatrin. 

Förutsättningarna för dessa stöd är full delaktighet i samhället, där LSS ger en 

starkare laglig rätt till gott liv. 

 

Personalens insatser har oerhörd betydelse för de människor som omfattas av 
verksamheten.Verksamhetens betydelse som stöd och service begränsas idag av att det 
saknas en tydlig nationell evidens och utbildning särskilt inriktad mot just den 
stödpedagogiska delen av arbetet. 
Ett exempel på hur detta yrkesområde kan utvecklas är det projekt som drivits av FUB, med 
stöd av Uppsala kommun under namnet ”Ge makten vidare”. Delar av detta projekt drivs nu 
vidare som en daglig verksamhet inom kommunens egenregi. 
Tanken om stöd och handledning för fullt deltagande i samhället behöver förstärkas i hela 
OSN:s verksamhet. 
I dag finns det kommunala och privata yrkeshögskoleutbildningar till stöd- eller 
socialpedagog spridda i landet. Det finns också möjlighet till specialiserad inriktning inom 
gymnasieprogrammen för Vård och Barn och fritid. 
Kommunen har ett stort rekryteringsbehov av kvalificerad personal inom omsorgen, där 
grunden brukar anges som undersköterska. 
Ett bra sätt, att både säkra kvalitet och skapa intresse för arbete inom 
funktionshinderomsorgen, är att genomföra en omfattande och långsiktig vidareutbildning av 
personalen som arbetar idag, med sikte på att all personal har minst 
undersköterskeutbildning med stödpedagogisk inriktning eller en stöd/socialpedagogisk 
yrkeshögskoleutbildning. 
   
Med anledning av ovanstående yrkar Vänsterpartiet:  

 

Att kommunfullmäktige uppdrar till OSN att arbeta fram en handlingsplan för att vidareutbilda 
all berörd personal mot grunden 2-årig stöd/socialpedagog, med början i pilotprojekt, och att 
denna plan arbetas in i Mål och Budget. 
 
Att kommunfullmäktige uppdrar till OSN, AMN och UBN att i samverkan arbeta för 
yrkeshögskoleutbildning till stöd/socialpedagog i kommunens regi. 
 
Lars Håkan Andersson (V) 
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Arbetsmarknadsnämnden Datum: 
Protokoll 2022-02-14 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

§ 6  

Svar på motion om stärkt stödpedagogiskt 
arbete från Lars Håkan Andersson (V) 
AMN-2022-00016 

Beslut 

Arbetsmarknadsnämnden beslutar att föreslå kommunfullmäktige besluta 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Lars Håkan Andersson (V) föreslår i en motion väckt 31 maj 2021  
 

• att kommunfullmäktige uppdrar till omsorgsnämnden att arbeta fram en 
handlingsplan för att vidareutbilda all berörd personal mot grunden 2-årig 
stöd/socialpedagog, med början i pilotprojekt, och att denna plan arbetas in i 
Mål och Budget, samt 

• att kommunfullmäktige uppdrar till omsorgsnämnden, 
arbetsmarknadsnämnden och utbildningsnämnden att i samverkan arbeta för 
yrkeshögskoleutbildning till stöd/socialpedagog i kommunens regi. 

Beslutsunderlag  

• Tjänsteskrivelse daterad 29 november 2021 
• Bilaga Motion om stärkt stödpedagogiskt arbete från Lars Håkan Andersson (V) 

Yrkande 

Torbjörn Björlund (V) yrkar att nämnden ska föreslå kommunfullmäktige bifalla 
motionen.  

Mohamad Hassan (L) yrkar bifall till liggande förslag.  

Beslutsgång 

Ordförande ställer Torbjörn Björlunds (V) yrkande mot eget yrkande och finner bifall till 
eget yrkande och liggande förslag.  
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Arbetsmarknadsnämnden Datum: 
Protokoll 2022-02-14 

Justerandes signatur   Utdragsbestyrkande 
    

Reservation 

Torbjörn Björlund (V) reserverar sig till förmån för eget yrkande.  
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Omsorgsnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-15

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 9

Svar på mot ion om stärkt stödpedagogiskt
arbete från Lars Håkan Andersson (V)

OSN-2022-00028

Beslut

Omsorgsnämnden beslutar

1. att föreslå kommunfullmäktige besvara motionen med föredragningen i
ärendet.

Sammanfattning

Lars Håkan Andersson (V) föreslår i en motion väckt 31 maj 2021

att kommunfullmäktige uppdrar till omsorgsnämnden att arbeta fram en
handlingsplan för att vidareutbilda all berörd personal mot grunden 2-årig
stöd/socialpedagog, med början i pilotprojekt, och att denna plan arbetas in i
Mål och Budget, samt
att kommunfullmäktige uppdrar till omsorgsnämnden,
arbetsmarknadsnämnden och utbildningsnämnden att i samverkan arbeta för
yrkeshögskoleutbildning till stöd/socialpedagog i kommunens regi.

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 18 januari 2022
Bilaga, Motion om stärkt stödpedagogiskt arbete från
LarsHåkan Andersson (V)

Yrkande

Lars-Håkan Andersson (V) yrkar bifall till besvarandet av motionen enligt liggande
förslag.

Carolina Bringborn (M) yrkar, med bifall från Evelina Solem (KD) och Diana Zadius (C),
att nämnden föreslår att kommunfullmäktige besvarar första att-satsen i motionen
med föredragningen i ärendet och avslår den andra att-satsen i motionen med
föredragningen i ärendet.
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Omsorgsnämnden Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-15

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

Loa Mothata (S) yrkar avslag på Carolina Bringborns (M) yrkande och yrkar bifall till
besvarandet av motionen enligt liggande förslag.

Peter Waara (S) yrkar bifall till liggande förslag.

Beslutsgång

Ordföranden ser att det finns två förslag, dels liggande förslag, dels förslag enligt
Carolina Bringborns (M) yrkande.

Ordföranden frågar först om det är nämndens mening att besluta enligt
CarolinaBringborns(M) yrkande och finner att nämnden avslår yrkandet.

Ordföranden frågar därefter om det är nämndens mening att besluta enligt liggande
förslag och finner att nämnden beslutar så.

Reservat ion

Carolina Bringborn (M), Stig Rådahl (M), Diana Zadius (C) och Evelina Solem (KD)
reserverar sig mot beslutet enligt följande:

Det är jätteviktigt att nämndens personal har rätt kompetens och också
möjlighet till en kontinuerlig kompetensutveckling på arbetsplatsen, både
genom lärande i vardagen och olika former av utbildningar. Våra brukare
ska alltid mötas av professionalitet. Vår personal ska känna att det är roligt
och meningsfullt att gå till sitt arbete. Vi ska vara en nämnd som ger
människor möjlighet att växa –oavsett om de kommer till oss som brukare
eller anställda. När vi skapar utbildningar internt ska de vara anpassade
efter vår verksamhet så att den tillskapade kompetensen blir så träffsäker
som möjligt. Då blir frågan initialt om en yrkeshögskoleutbildning till
stöd/socialpedagog är den rätta vägen att gå? Oaktat det så har Uppsala
kommun idag ingen egen yrkeshögskola. Att tillskapa en
yrkeshögskoleutbildning kräver enormt mycket tid och det är också en
satsning som för med sig ett visst mått av osäkerhet. Givet detta finner vi
att motionens andra att-sats bör avslås.
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Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll.
Denna återfinns på protokollets sista sida.

Kommunstyrelsen Datum:
Protokoll 2022-03-09

§ 58

Svar på mot ion om 6 t immars arbetsdag på
försök från Therese Rhann (-)

KSN-2021-03132

Beslut

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta

att avslå motionen.

Sammanfattning

Therese Rhann (-) föreslår i en motion väckt 9 november 2021

att Uppsala kommun på försök ska genomföra 6 timmars arbetsdag på en
förskola, ett LSS-boende och ett äldreboende,
att kommunfullmäktige ger till förvaltningen i uppdrag att utreda vilka
arbetsplatser som ska omfattas av försöket med 6 timmars arbetsdag, samt
att försöket ska utvärderas efter två år

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 19 januari 2022
Bilaga, Motion om 6 timmars arbetsdag på försök från Therese Rhann (-)

Yrkanden

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen.

Fredrik Ahlstedt (M) och Kent Kumpula (SD) yrkar avslag på motionen.

Beslutsgång

Ordföranden ställer arbetsutskottets förslag om att avslå motionen mot Tobias
Smedbergs (V) yrkande om att bifalla motionen och finner att kommunstyrelsen
bifaller arbetsutskottets förslag.

Reservat ion

Tobias Smedberg (V) och Hanna Victoria Mörck (V) reserverar sig mot beslutet med
motiveringen:
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Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll.
Denna återfinns på protokollets sista sida.

Kommunstyrelsen Datum:
Protokoll 2022-03-09

Vi har redan tidigare under mandatperioden motionerat om att kommunen bör
införa sex timmars arbetsdag på försök inom ett flertal verksamheter. Inom
socialtjänsten, förskolan, och äldreomsorgen. Vi vill införa sex timmars arbetsdag
med bibehållen lön bland annat för att det förbättrar livskvalitén hos arbetarna.
Kommunen skulle dessutom bli en mer attraktiv arbetsgivare som kan locka
kvalificerad personal, och de som tar del av verksamheterna skulle också dra nytta
av den alltmer välmående personalen. Det finns sammanfattningsvis flera fördelar
med sex timmars arbetsdag som vi ser väldigt positivt på.Vår övertygelse av detta
stärks av positiva resultat från de kommuner och regioner där försök med sex
timmars arbetsdag har genomförts efter initiativ av Vänsterpartiet.

Vänsterpartiet reserverar sig till förmån för eget yrkande om bifall till motionen.

Särskilda yttranden

Stefan Hanna (-) lämnar ett särskilt yttrande:

Att antalet arbetstimmar som definieras som heltid i framtiden kommer att minska
är jag helt säker på. I nuläget är det dock helt nödvändigt att fler arbetar fler av livets
år och att självförsörjningsgraden bland den vuxna befolkningen ökar. Om antalet
arbetade timmar minskar och självförsörjningsgraden försämras kan inte Sverige
upprätthålla ett generellt högt välstånd. I takt med att artificiell intelligens bidrar till
att rationalisera bort många arbetsuppgifter, och skattesystemet blir anpassat till
en allt mer automatiserad värld, kan arbetstiderna minskas utan kraftigt negativa
effekter på det generella välståndet. Nu är inte tid för förkortade arbetsdagar och ur
ett planerings- och effektivitetsperspektiv är det bättre med ytterligare en fri
veckodag än sex timmars arbetsdag.

Kent Kumpula (SD) lämnar ett särskilt yttrande:

Att införa en sextimmars arbetsdag på försök skulle inte vara lyckat, det finns inga
"gratispengar". Det arbete som inte blir genomfört pga de förkortade
arbetsdagarna skulledels innebära att arbetstagaren får mindre lön men också att
arbetsgivaren får nyanställa på ett underligt sätt för att täcka upp för
produktionsbortfallet. Avslag är det enda vettiga för en motion som är såhärpass
oigenomtänkt.

Ajournering

Ordföranden ajournerar sammanträde kl. 12.00-13.00.
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Kommunstyrelsens arbetsutskott Datum:
Protokollsutdrag 2022-02-15

Justerandes signatur Utdragsbestyrkande

§ 58

Svar på mot ion om 6 t immars arbetsdag på
försök från Therese Rhann (-)

KSN-2021-03132

Beslut

Kommunstyrelsens arbetsutskott föreslår kommunstyrelsen föreslå
kommunfullmäktige besluta

1. att avslå motionen.

Sammanfattning

Therese Rhann (-) föreslår i en motion väckt 9 november 2021

att Uppsala kommun på försök ska genomföra 6 timmars arbetsdag på en
förskola, ett LSS-boende och ett äldreboende,
att kommunfullmäktige ger till förvaltningen i uppdrag att utreda vilka
arbetsplatser som ska omfattas av försöket med 6 timmars arbetsdag, samt
att försöket ska utvärderas efter två år

Beslutsunderlag

Tjänsteskrivelse daterad 19 januari 2022
Bilaga, Motion om 6 timmars arbetsdag på försök från Therese Rhann (-)

Yrkande

Tobias Smedberg (V) yrkar bifall till motionen.

Beslutsgång

Ordförande ställer föreliggande förslag mot Tobias Smedberg (V) yrkande om bifall till
motionen och finner att arbetsutskottet bifaller föreliggande förslag.

Reservat ion

Tobias Smedberg (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.
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Svar på motion om 6 timmars arbetsdag på 
försök från Therese Rhann (-)  

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår kommunfullmäktige besluta 

1. att avslå motionen. 

Ärendet 

Therese Rhann (-) föreslår i en motion väckt 9 november 2021  

• att Uppsala kommun på försök ska genomföra 6 timmars arbetsdag på en 

förskola, ett LSS-boende och ett äldreboende, 

• att kommunfullmäktige ger till förvaltningen i uppdrag att utreda vilka 

arbetsplatser som ska omfattas av försöket med 6 timmars arbetsdag, samt 

• att försöket ska utvärderas efter två år 

Beredning 

Ärendet har beretts av kommunledningskontoret och behandlats av kommunstyrelsen 

i sin roll som kommunens arbetsgivarorgan och den nämnd som ansvarar för den 
kommunövergripande arbetsgivarpolitiken. 

Föredragning 

Det är viktigt att Uppsala kommun som arbetsgivare arbetar för att säkra 
kompetensförsörjningen, både i dag och i framtiden. Det gäller både att locka till sig 
nya medarbetare och att behålla nuvarande medarbetare. Det är av avgörande 
betydelse för en lyckad kompetensförsörjning att de medarbetare som arbetar i 
Uppsala kommun ges förutsättningar för att orka arbeta.  

Kommunledningskontoret  Datum: Diarienummer: 
Tjänsteskrivelse till kommunstyrelsen 2022-01-19 KSN-2021-03132 

  
Handläggare:  

Annika Bengtsson 

 

 
 

http://www.uppsala.se/
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Det handlar om arbetsmiljö, arbetstid, lön och arbetsorganisation. Här har Uppsala 
kommun som arbetsgivare ett ansvar utifrån lagstiftning, framför allt arbetsmiljölagen 
och arbetstidslagen. Ett systematiskt arbetsmiljöarbete behöver bedrivas och 

arbetsorganisation och arbetsinnehåll anpassas för att arbetsmiljön ska bli bra. 

Arbetstidsförkortningar av olika slag kräver stöd i kollektivavtal. En 

arbetstidsförkortning utan motsvarande löneminskning förutsätter ändring av 

normalarbetstid, så kallat heltidsmått.  

Genom vårt medlemskap i Sveriges Kommuner och Regioner (SKR), förbinder sig 
Uppsala kommun att följa de centrala kollektivavtal som SKR tecknar med centrala 
arbetstagarorganisationer. De allra flesta medarbetarna i Uppsala kommun, bland 

annat medarbetare inom förskola, LSS-boende och äldreboende, omfattas av 

kollektivavtalet Allmänna bestämmelser (AB). Detta kollektivavtal är tvingande i vissa 

delar och medger i andra delar att lokala avvikelser görs. Gällande ändring av 
normalarbetstid, heltidsmått, medges ingen lokal avvikelse. Det innebär att 
heltidsmåttet inte kan förändras.  

Ur hållbarhetsperspektiv, jämställdhetsperspektiv och 
kompetensförsörjningsperspektiv arbetade Uppsala kommun under perioden 2017–

2018 med att etappvis införa heltid som norm för tillsvidareanställda som är anställda 

enligt AB. Möjlighet till arbetstidsförkortning mot löneavdrag är möjligt genom 
införandet av tjänstledighet från heltidsarbete som gällt sedan 1 januari 2020.  

Samtliga medarbetare som är tillsvidareanställda på heltid enligt AB omfattas av den 
ledighetsformen. Heltid som norm och rätt till tjänstledighet från heltidsarbete främjar 
hållbara anställningar genom att möjliggöra en flexibilitet för medarbetarna utifrån hur 

livssituationen kan förändras över tid.   

Kommunstyrelsen antog 2015 riktlinjer för lönebildning. Här framgår att kommunens 
lönebildning ska säkerställa likabehandling och rättsäkerhet.  Det innebär att all 

lönebildning, oavsett om det rör sig om nylönesättning, löneöversyn eller lönebeslut i 
övrigt, ska ske med iakttagande av kommunens gemensamma lönekartläggning och 

arbetsvärdering.  

Av de centrala kollektivavtalen framgår att kommunen har ansvar för att stärka och 

tydliggöra sambanden mellan lön, motivation och resultat. Kommunen utgår från att 
lön som upplevs som rättvis innebär att sambandet mellan lön, motivation och resultat 

stärks och ger förutsättningar för att använda lön som ett medel i 
verksamhetsstyrningen samt för en stabil kompetensförsörjning.  

Kortare arbetstid med bibehållen lön är inte bara svårt att åstadkomma i praktiken. Det 
är också problematiskt i och med att kommunen sätter lön utifrån faktisk prestation. 

Alltså skulle kommunen kunna betala lika hög lön till någon som jobbar kortare dagar 
som till en kollega som jobbar längre dagar, om medarbetarna har samma resultat.  

Ekonomiska konsekvenser 

Inte aktuellt med föreliggande förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 

• Tjänsteskrivelse daterad 19 januari 2022 

• Bilaga, Motion om 6 timmars arbetsdag på försök från Therese Rhann (-) 
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Kommunledningskontoret 

 

 

Joachim Danielsson Ingela Hagström 

Stadsdirektör Utvecklingsdirektör och 
biträdande stadsdirektör 

 



Motion om att på försök införa 6 timmars arbetsdag i några av 
kommunens verksamheter 

År 1919 infördes 8 timmars arbetsdag. Idag ,102 år senare, har 
produktiviteten ökat enormt men vi arbetar fortfarande 8 timmar om dagen. 
Det är hög tid att Sverige genomför en arbetstidsförkortning till 6 timmars 
arbetsdag och här kan vi i Uppsala kommun gå före och visa att vi är en 
progressiv framtidskommun. Den kända brittiska nationalekonomen J.M. 
Keynes menade att hans barnbarn bara behövde arbeta en bråkdel av vad 
hans generation gjorde eftersom då skulle man ha löst 
produktivitetsproblemet.  

Under senare år har det genomförts flera lyckade försök med kortare 
arbetsdag i olika former i flera kommuner i Sverige men också den privata 
sektorn. Försöken har visat på flera positiva effekter så som minskad 
sjukfrånvaro, minskat missnöje på arbetsplatsen och lättare att rekrytera 
personal. Sänkt arbetstid har lett till minskad psykisk och fysisk ohälsa och 
sjukskrivningarna har minskat. Dessutom skapar det bättre möjligheter för 
den som är anställd att återhämta sig och ha en meningsfull fritid. Reformen 
med 6 timmars arbetsdag med bibehållen lön skulle också minska 
arbetslösheten då fler delar på jobben. 6 timmars arbetsdag skulle skapa 
förutsättningar för män och kvinnor att leva mer jämställt och dela på 
hemarbetet och barnen. Obetalt hemarbete utförs idag till största delen av 
kvinnor.

Att förkorta arbetstiden är en populär reform när svenska folket får säga sitt. 
Enligt en opinionsundersökning, genomförd av Novus 2018, är två av tre 
svenskar positiva till kortare arbetstid.

Att arbeta i Uppsala kommun måste vara attraktivt, inte minst för att säkra 
att våra verksamheter har utbildad personal. Politiken måste gå före för att 
ett socialt och ekonomiskt hållbart arbetsliv ska vara möjligt. Det är speciellt 
angeläget i kvinnodominerade yrken i den kommunala sektorn, där 
arbetsbelastningen och sjukskrivningstalen är höga och få klarar att arbeta 
fram till pensionen. Jag föreslår därför att Uppsala kommun genomför försök 
med 6 timmars arbetsdag med bibehållen lön på ett LSS-boende, ett 
äldreboende och en förskola. Förvaltningen ges i uppdrag att utreda på vilka 
arbetsplatser det kan vara lämpligt att försöken genomförs. För att Uppsala 
kommun ska få full nytta av försöket bör utvärderingen ske vetenskapligt 
efter två år, med fördel i samarbete med en följeforskare.


Jag yrkar på att Uppsala kommun på försök ska genomför 6 timmars 
arbetsdag på en förskola, ett LSS-boende och ett äldreboende och en 
förskola.


Jag yrkar på att kommunfullmäktige ger till förvaltningen i uppdrag att utreda 
vilka arbetsplatser som ska omfattas av försöket med 6 timmars arbetsdag.




Jag yrkar på att försöket ska utvärderas efter två år.


Therese Rhann(-)
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